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SJORS PEETERS

“In mijn tijd als wijkcoördinator, zo’n 
twintig jaar geleden, had ik het gevoel 

dat bewoners weinig inspraak hadden in 
het bestuur van hun stad. Toen ik twee jaar 
geleden als wethouder terugkeerde bij de 
gemeente, vond ik dat er op dat gebied nog 
maar weinig was veranderd. Bij de start van 
deze collegeperiode hebben we 
afgesproken dat de lokale democratie 
anders zou worden vormgegeven. Dichter 
bij de mensen en veel meer in overleg met 
onze inwoners. 

Ik vond het een voorrecht om de 
Samenlevingsagenda te mogen oppakken, 
maar ik heb vanaf het begin gezegd dat ik 
niet langer wilde dat bewoners-
participatie enkel een formaliteit zou zijn, 
een hol begrip en alleen mooi zichtbaar 
voor de buitenwereld. In mijn ogen zijn 
bewoners de deskundigen van hun wijk en 
kunnen ze ons als gemeente belangrijke 
input geven. Zij weten wat er speelt en wat 
er nodig is en vervolgens kan de gemeente 
ondersteunen en afwegen wat er mogelijk 
is.

“Venlo is zo’n mooie stad, maar als 
ieder voor zich gaat redden we het 
niet, we hebben iedereen nodig. 
De mensen maken de stad en wij 
moeten als gemeente niet de lead 
nemen, maar ondersteunen.”

Het is voor onze organisatie de uitdaging 
om open te staan voor de samenwerking 
met bewoners en om daarin het 
partijdenken los te laten. Als bestuurders 
van deze stad zouden we meer als groep 
moeten durven denken. Dat vergt een 
omslag in het denken en het zal even duren 
voordat de gemeente deze omslag ook 
intern goed heeft kunnen maken. Het is als 
een olietanker die van koers moet 
veranderen, dat duurt echt wel even. 
Ik vind dat we er met de 
Samenlevingsagenda goed in zijn 

geslaagd om hier stappen in te zetten. Het 
gaat erom dat we participatie en 
samenwerking ondersteunen en ik ben echt 
‘grueëts’ dat het ons samen lukt om de stad 
in beweging te krijgen. Ik hoop dat die golf 
zich doorzet en dat we als organisatie mee 
kunnen bewegen en daarbij zowel 
persoonlijke als politieke belangen op de 
achtergrond kunnen laten.

Wij maken de stad niet, de stad maakt de 
stad. Als je het systeem namelijk echt 
duurzaam wil veranderen, moet dat vanuit 
de mensen komen. Veel burgers weten nog 
niet altijd goed welke wegen ze kunnen 
bewandelen en denken dat de gemeente 
iets monsterlijks is dat zijn eigen koers 
vaart, ze zien het als een onneembare 
vesting. Dat beeld willen we proberen te 
veranderen. Ik ben zelf een jongen van de 
straat en zie dat als mijn troef: ik kan me 
goed inleven in burgers en ben wars van 
starre structuren, en mooi klinkende 
strategieën die simpelweg niet werken voor 
burgers. 

Tijdens de drie rondes van buurtcafés in 
2018 zijn er bijna 600 projecten opgehaald. 
Het merendeel ervan is inmiddels met een 
goede afloop afgesloten. Het hoofddoel 
van de Samenlevingsagenda is 
samenwerking en met deze agenda willen 
we graag de lichtpuntjes in onze stad 
zichtbaar maken voor de rest van Venlo. 
Het is een eerste aanzet, die hopelijk 
anderen inspireert en activeert. De grootte 
van de initiatieven is niet belangrijk, het 
gaat om de sociale cohesie, de verbinding 
die ontstaat en het respect dat groeit voor 
elkaar. Er zit zoveel creativiteit in de stad en 
als we het goed aanpakken, kunnen we die 
op nog veel meer manieren aanboren.”
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INTRODUCTIE OVERZICHT

Het stadsdeel Noord van de gemeente 
Venlo strekt zich uit van het stadscentrum 
van Venlo tot aan de grens van Arcen met 
Wellerlooi. Vanzelfsprekend is dit stads-
deel zeer divers, en beslaan de thema’s die 
maatschappelijk ‘leven’ een zeer breed 
terrein. Van typisch binnenstedelijke uit-
dagingen in het stadscentrum van Venlo tot 
het behoud van sociale en maat-
schappelijke functies in de dorpskernen van 
de voormalige gemeente Arcen en Velden. 

De afgelopen jaren heeft een groot 
aantal bewoners initiatief getoond, en zich 
vol overtuiging en beleving ingezet voor hun 
wijk of dorp. Hierbij vervullen het 
wijkoverleg (in Venlo Centrum en Venlo 
Noord) en de dorpsraden (in Arcen, Lomm 
en Velden) veelal een aanjagende en 
faciliterende rol. Initiatieven ontstaan 
vaak op straatniveau, maar ook binnen 
bestaande structuren en verenigingen, en in 
projecten samen met andere 
buurtbewoners. 

Middels de buurtcafé’s en intensieve 
samenwerking met bestaande initiatieven is 
de samenlevingsagenda er in geslaagd om 
te komen tot een bundeling van vele grote 
én kleine initiatieven. Deels betreft dit initi-
atieven die al bestonden, en soms zelfs al 
in de uitvoeringsfase waren. Aan de andere 
kant zijn er juist in deze ronde buurtcafé’s 
veel nieuwe initiatieven 
verzameld, die deels wél al leefden onder 
de bevolking, maar nog een extra zetje 
konden gebruiken. Inhoudelijk is er een 
grote diversiteit aan projecten te zien, 
variërend van de realisatie van speelter-
reintjes en het herstel van trottoirs of groen-
voorziening, tot initiatieven voor het real-
iseren van fysieke aanpassingen voor een 
veiligere en schonere buurt. Daarnaast zijn 
er ook vele hartverwarmende acties 
zichtbaar geworden, gericht op sociale co-
hesie, het bevorderen van onderlinge 

contacten, en het helpen en ondersteunen 
van buurtgenoten. Zeker in deze bijzonder 
uitdagende tijd, heeft dit voor veel mensen 
voor een welkom lichtpuntje gezorgd.  

De samenlevingsagenda is er in geslaagd 
om bestaande initiatieven nieuw leven 
in te blazen, en aan te vullen met andere 
wensen, ideeën en thema’s die bij de 
inwoners zelf leven. Hierbij duidelijk het 
accent leggen op de faciliterende rol van de 
gemeente, laat burgers zélf catalysator van 
de samenleving zijn. 

Inmiddels wordt er hard gewerkt aan de 
realisatie van vele projecten, en het inlopen 
van gesignaleerde achterstanden. Vitale, 
leefbare wijken en dorpen zijn in het belang 
van iedereen die in deze mooie gemeente 
woont, maar zeker ook ieders éigen 
verantwoordelijkheid. De burger is zélf aan 
zet, en krijgt middels de samenlevings-
agenda ook uitdrukkelijk de mogelijkheden 
om hier voortvarend invulling aan te geven.

Aantal projecten:

123

Gereed
9

in uitvoering
108

Uitgesteld wegens corona
0

Uitbetaald/investeert
1

Onbekend
3

Afgewezen
2

De bijlages met een overzicht van alle projecten vindt u op www.venlo.nl/samenlevingsagenda
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SCHOOLPLEIN

e wonen beiden al lang in Lomm en 
draaien al heel wat jaren mee in de 

dorpsraad. Voor de fusie met de gemeente 
Venlo hebben we meegewerkt aan het 
dorpsontwikkelingsplan, waarbij we als 
dorpsraad aan allerlei projecten hebben 
meegewerkt. We hadden een goede band 
met raadsleden uit de voormalige 
gemeente Arcen en Velden; dat is het 
voordeel van een kleine gemeente. Doordat 
veel raadsleden meeverhuisden naar Venlo, 
hebben we onze nauwe contacten kunnen 
behouden. 

Lomm is van oudsher een actief en 
zelfstandig dorp met inwoners die niet bang 
zijn om zelf de regie te nemen of de handen 
uit de mouwen te steken. Het buurtcafé was 
hier in het dorp niet zo’n succes, 
waarschijnlijk doordat het niet goed is 
gepromoot bij inwoners. We hebben wel 
vorig jaar vanuit de dorpsraad zelf een brief 
gestuurd aan alle dorpsbewoners, waarin 
we gericht vroegen welke wensen of ideeën 
er zijn voor de komende vijf jaar. Daarbij 
hebben we wel gezegd tegen mensen 
die met iets kwamen, dat ze er zelf achter 
moesten gaan staan. Het is immers niet de 
bedoeling dat telkens dezelfde mensen de 
kar trekken. 

Zo zijn er mensen opgestaan die de 
nieuwe Maasgeul willen onderhouden, die 
is aangelegd als geschenk aan het dorp ter 
compensatie van de grindwinnings-
activiteiten hier verderop aan de Maas. 
Mensen komen er bij mooi weer graag 
zwemmen of vissen, het is echt een aan-
winst voor het dorp. Verder zijn we 
begonnen met het project om een 
‘beweegomgeving’ te creëren op en 
rondom het schoolplein in Lomm. 
Het is een groot project waar het hele dorp 
enthousiast over is en waar naast de 
dorpsraad en de gemeente ook de school, 
de kinderopvang en de jeugdvereniging bij 
betrokken zijn.

Het project past in de bredere ambitie van 
Noord-Limburg om in 2025 de gezondste 
regio te zijn. De basisschool is een tijdje 
geleden compleet vernieuwd en we willen 
graag de leeromgeving ook uitdagender 
maken. Samen met alle betrokken partijen 
hebben we gekeken wat de behoeftes zijn 
vanuit het onderwijs en de dorps-
bewoners en hoe we dit kunnen vormgeven 
in de omgeving rondom school. We willen 
graag dat kinderen, jongeren en 
volwassenen uitgedaagd worden om te 
bewegen, te leren en zich op een gezonde 
manier te ontwikkelen. Zo komen er 
bijvoorbeeld allerlei leerspellen, een klein 
amfitheaterwaar ook buitenonderwijskan 
plaatsvinden en een klein veldjeom te voet-
ballen.

Inmiddels ligt er een conceptplan, dat 
nog wat moet worden bijgeschaafd. We 
willenbovendien nog graag het hele dorp 
inspraak geven. Door de coronamaat-
regelen is het echter moeilijker om zoiets 
te organiseren, vandaar dat we ook zijn 
gestart met de QR-route: een wandelroute 
rond het dorp waar je steeds wisselende, 
informatieve video’s kunt bekijken over 
Lomm, bijvoorbeeld over dit project.
We hopen misschien al eind dit jaar tot een 
mooie beweegomgeving te komen die zo 
rijk mogelijk is ingericht, vrij toegankelijk is 
voor iedereen en waar zowel school-
kinderen als dorpsbewoners kunnen spelen, 
leren en bewegen.”

“W “Het is belangrijk om te weten wie 
er in je dorp wonen en wat er alle-
maal leeft. Iedereen wil graag een 
steentje bijdragen. Als je weet wat 
voor kwaliteiten er zijn in je dorp, 
kun je er slim gebruik van maken.”
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Venlo-Centrum

Ine Van Den Bergh
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VENLO-CENTRUM

erst heb ik me samen met medebe-
woners ingezet voor het Wilhelmina-

park. Er was geluidsoverlastdoor jongeren 
die er’s avonds rondhingen, weinig onder-
houd en het park was sterk vervuild. We 
hebben de situatie bij stadsdeelmanager 
Pieter van de Rijdt aangekaart. Niet alleen 
ruimen we er nu met een groepje regel-
matig op, we zorgden er ook voor dat de 
gemeente de bankjes heeft gecentreerd, 
goed heeft verlicht en prullenbakken heeft 
geplaatst, zodat vervuiling en overlast 
worden ontmoedigd.

Vanaf het begin heb ik er echter op 
gewezen dat, als we structureel iets 
willen veranderen, we verder zullen 
moeten kijken dan het Wilhelminapark. De 
hele infrastructuur van onze wijk is namelijk 
niet op orde en is zelfs ronduit gevaarlijk. 
We krijgen enorm veel parkeerverkeer te 
verwerken. Sinds de parkeergarage Blok 
van Gendt er is, is in de Noord-Buitensingel 
eenrichtingsverkeer gerealiseerd, maar nog 
altijd rijden auto’s gewoon twee kanten op. 
Mensen kunnen van vijf verschillende 
wegen naar de garage toerijden en alles 
rijdt kriskras door elkaar. In deze corona-
tijd is het rustiger, maar als alles weer gaat 
lopen, wordt het een onveilige situatie. 
Gelukkig is nu in overleg met de gemeente 
besloten dat de Noord-Buitensingel bij 
wijze van experiment wordt afgesloten.

In een denktank, bestaande uit bewoners 
Adrie Mooi, Peter Noldus, Peter Thissen, 
Cees de Rooy en ikzelf,denken we na over 
het verbeteren van de leefbaarheid in deze 
wijk. We begrijpen dat er nu eenmaal een 
verkeersstroom vanuit het centrum komt en 
dat het goed is voor de middenstand als 
er in voldoende parkeerplekken wordt 
voorzien. Je ziet echter dat de leefbaarheid 
in de wijk er echt onder te lijden heeft. 
Bovendien brengt winkelend publiek nu 
vaak maar een flitsbezoek aan dit stads-
deel. Even parkeren, een snelle boodschap 

doen en weer weg. Dat kan ook anders!

De parkeergarage, met name bedoeld voor 
winkelend publiek, was eerst een doorn in 
ons oog: meer parkeerplekken, terwijl het 
hier al stikt van het parkeerverkeer? 
Inmiddels zien we de parkeergarage juist 
als een instrument. De extra parkeerplek-
ken bieden immers de mogelijkheid om op 
knelpunten in de wijk het straatparkeren in 
te dammen en ruimte te creëren voor 
vergroening en andere langgekoestede 
ambities. Door bijvoorbeeld de 
verkeersstroom met eenrichtingswegen en 
rode zones beter te reguleren wordt het 
veiliger voor fietsers en voetgangers. Met 
meer groen kunnen we de wijk levendiger, 
mooieren sfeervoller maken. Denk aan 
meer bomen en het vergroenen van de 
Parkstraat en het parkeerpleintje voor de 
Venlonazaal, om zo een groene verbinding 
te creëren van het Wilhelminapark naar het 
Nolensplein.

Met relatief eenvoudige ingrepen zou de 
leefbaarheid hier een flinke kwaliteitsimpuls 
kunnen krijgen. In een gesprek met onder 
andere wethouder Marij Pollux hebben we 
ons plan aan de gemeente gepresenteerd, 
waarbij we benadrukten dat we namens 
honderden bewoners spreken. Er werd 
aandachtig geluisterd en de gemeente 
toonde interesse in ons plan, al vinden ze 
het ook erg ambitieus. Door ons plan meer 
bekendheid te geven en zowel bewoners, 
ondernemers als de gemeente te betrek-
ken en enthousiasmeren, hopen we dat het 
planzich als een lopend vuurtje verspreidt  
vleugels krijgt, al zullen we waarschijnlijk 
een lange adem moeten hebben.”

“E
“Wij denken dat het voor zowel 
bewoners als ondernemers heel 
waardevol is als de wijk sfeervoller 
en veiliger wordt, zodat het echt 
een stadsdeel is waar je graag 
langer wilt verblijven.”
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Venlo-Noord

Lisanne Faassen
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MEEUWBEEMDPARK

n 2016 ben ik samen met mijn man in 
deze gezellige buurt in Venlo-Noord 

komen wonen. Er is een klein veldje te 
midden van onze huizen, waar vroeger een 
speeltuintje was. Omdat de buurt aan het 
verjongen is, is er opnieuw behoefte aan 
zo’n plek waar jonge kinderen kunnen 
spelen. In het nabijgelegen Meeuwbeemd-
park ligt wel een speeltuin, alleen die is niet 
geschikt voor kinderen onder de zes jaar. Ik 
ben fysiotherapeut en weet hoe belangrijk 
het is dat kinderen zelfstandig kunnen 
spelen in een speeltuin. Dan moeten ze 
natuurlijk wel kunnen beschikken over de 
juiste speeltoestellen. Bij toeval hoorde ik in 
2018 dat er een buurtcafé werd 
georganiseerd en ik besloot er samen met 
twee andere buurtbewoners naartoe te 
gaan om er onze wens kenbaar te maken.

Tijdens het buurtcafé kregen we te horen 
dat er geen speeltuintjes meer op buurt-
niveau worden aangelegd, omdat er dan te 
weinig mensen gebruik van kunnen maken. 
Speeltoestellen voor jonge kinderen in het 
Meeuwbeemdpark plaatsen, was echter 
wel een optie. Het probleem was alleen dat 
daar niet genoeg geld voor beschikbaar 
was, zo vertelde de rayonleider, die de 
speeltuinen van de gemeente Venlo 
beheert, in een vervolggesprek. Hij gaf ons 
de tip om fondsen te werven, om op die 
manier genoeg geld te kunnen inzamelen 
voor ons plan. Voor die aanvragen was het 
ook belangrijk om een goed beeld te 
hebben van wat de kinderen zelf wilden, 
dus heb ik een enquête gemaakt die 
verspreid werd op de basisschool.

Helaas waren niet alle aanvragen 
succesvol, we zamelden uiteindelijk slechts 
6.500 euro in van de benodigde 27.000 
euro. Toen wisten we even niet goed hoe we 
verder moesten. Omdat we naar het buurt-
café waren gegaan, stonden we met ons 
plan op de Samenlevingsagenda en kreeg 
we uit onverwachte hoek hulp. 

Vanuit de gemeente bleek er 
namelijk 20.000 euro te zijn aangevraagd 
en toegezegd voor de speeltuin! Vervolgens 
hoorden we ook nog van de rayonleider dat 
er toch geld beschikbaar was gekomen bij 
de afdeling waar eerst geen geld beschik-
baar was. Al met al hadden we ineens veel 
meer dan wat we voor ons plan nodig 
hadden, dat was echt een grote verrassing.

Toen bleek dat er meer budget was, werd 
vanuit de gemeente besloten om het hele 
park te vernieuwen met het oog op alle 
leeftijden, met onder andere een
beweegtuin voor ouderen en een hangplek 
voor jongeren. Vier bedrijven hebben voor-
stellen gedaan en al die plannen hebben 
in De Witte Kerk gehangen, waar iedereen 
de mogelijkheid had ze te bekijken en een 
voorkeur aan te geven. We zijn heel blij 
met het plan dat uiteindelijk gekozen is. 
Van het geld dat over is willen we nog een 
mooi openingsfeest houden voor de buurt. 
Verder wordt er ook aan gewerkt om de 
infrastructuur van het park toegankelijker 
te maken. Best bijzonder: eerst hadden 
we nauwelijks genoeg geld voor ons plan 
en vervolgens was er zoveel dat we zelfs 
konden uitbreiden naar het hele park!”

“I

“Als ik niet naar het buurtcafé was 
geweest, had ik niet zo’n goed 
contact kunnen leggen met de 
juiste mensen binnen de 
gemeente. Nu vind ik het heel 
gemakkelijk om even te bellen, als 
er in onze buurt een vraag 
of wens is.”
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Venlo-Oost is een grote wijk met veel 
diversiteit en veel actieve bewoners die zich 
inzetten voor elkaar. Er is een breed scala 
aan voorzieningen aanwezig, waaronder 
gemeenschapshuizen, een huis van de wijk, 
scholen en kinderopvang, sportschool, 
winkels en horeca. Daarnaast zijn er diverse 
voorzieningen voor dagbesteding.

Het wijkoverleg, bewonersnetwerk en 
de stichting Leutherberg zijn een aantal 
jaren geleden reeds begonnen met een 
breed-gedragen wijkontwikkelplan. In 
aansluiting hierop hebben de buurtcafé’s 
veel aanvullende informatie en
initiatieven opgeleverd, zowel voor wat 
betreft de openbare ruimte als op het 
sociaal maatschappelijke vlak. In de 
samenlevingsagenda zijn al deze 
initiatieven gebundeld, en samen met 
bewoners uitgezet in een aantal werk-
groepen. De uitvoering van de diverse 
thema’s heeft inmiddels stevig vorm 
gekregen, al heeft de Corona-pandemie 
(zoals overal) de nodige uitdagingen met 
zich meegebracht. 

Venlo Noord-Oost is een relatief rustige 
wijk met veel zelfredzame bewoners. Ook 
hier zijn er veel voorzieningen, en een sterk 
gemeenschapshuis, vanwaar uit veel 
initiatieven ontplooid worden. 
Het wijkoverleg Noord-Oost heeft de
resultaten van de buurtcafé’s omarmd, en 
de regie op zich genomen in de aanpak van 
de aangedragen thema’s.

’t Ven is een wijk met een dorps karakter. 
De bewoners zijn zeer zelfredzaam en staan 
veelvuldig voor elkaar klaar. Het bruist er 
van de activiteiten waarbij 
gemeenschapshuis de Bantuin het 
middelpunt is. Het wijkoverleg Venlo Noord-
Oost heeft ook in deze wijk de opbrengsten 
uit de buurtcafés omarmd, en staat 
bewoners bij in hun initiatieven. 

Venlo-Zuid is een echte stadswijk, met veel 
inwoners. De thema’s die er spelen zijn dan 
ook grotendeels stedelijk van karakter. 
De wijk kent vele voorzieningen, een 
actief buurt- en bewonersnetwerk, en vele 
initiatieven van bewoners die buiten de 
bestaande structuren vallen. 
Een zeer actieve en levendige wijk!

Het buurt- en bewonersnetwerk Venlo-Zuid 
heeft een belangrijke rol gespeeld bij de 
organisatie van de buurtcafés, en samen 
met de gemeente de regie gevoerd tijdens 
de bijeenkomsten. Dit heeft geresulteerd in 
een lange lijst met initiatieven, die 
ondergebracht zijn bij diverse bestaande en 
nieuw gevormde werkgroepen. 
Het bewonersnetwerk coördineert, 
regisseert en faciliteert.

INTRODUCTIE OVERZICHT
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‘t Ven

Joep Selen
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BOMENPROJECT

k ben opgegroeid in ’t Ven en woon nu 
samen met mijn vrouw in mijn ouderlijk 

huis, Huize Somers. Het is de oudste 
boerderij van Venlo die nog zo intact is; mijn 
ouders hebben het in de jaren ’90 van de 
ondergang gered en flink gerestaureerd. 
Net als mijn vader en grootvader ben ik 
architect geworden. Ik ben gespecialiseerd 
in de restauratie van erfgoed en probeer in 
mijn werk altijd de geschiedenis en 
omgeving van een pand mee te nemen in 
de restauratie.

Sinds ik hier weer woon, valt het me op dat 
er geen boom wordt teruggeplaatst als er 
één is omgewaaid, puur omdat dit scheelt 
in onderhoud en kosten. Verder zijn er veel 
tuinbouwkassen die leegstaan en 
verloederen, omdat de eens zo winst-
gevende grond voor tuinders niet 
interessant meer is. Projectontwikkelaars 
willenhier graag nieuwbouwwoningen 
creëren, maar nemen niet altijd de 
historische achtergrond mee in hun 
ontwerp en in de stoffering van het 
landschap. Ik vind dat jammer; groen is 
vaak een onderschoven kindje bij 
bouwprojecten. ’t Ven is een oud 
cultuurlandschap, maar die schoonheid 
dreigt door al deze ontwikkelingen te 
verdwijnen.

Mijn vrouw is sinds twee seizoenen begon-
nen met het creëren van een openbaar 
voedselbos in ‘t Ven. Dankzij subsidie van 
het SAM-fonds, die buurtgenoten aan-
gevraagd hadden, konden we planten 
aankopen voor een stuk grond van 4000 
m2. Dit stuk grond was door een voormalig 
tuinder na het afbreken van de tuinderskas 
ter beschikking gesteld voor de aanleg van 
groen. Zelf besloot ik bij de gemeente te 
polsen of er ook budget was om langs de 
wegen en op leegstaande kavels bomen te 
planten. Rond die tijd werd ook het buurt-
café hier in ’t Ven georganiseerd. Er zijn 
daar vier werkgroepen opgericht, waarvan 

er één zich focust op het groen in de buurt. 
Die groep ontfermt zich nu samen met mij 
over ‘het bomenproject’, dat als doel heeft 
om 400 bomen terug te plaatsen in ’t Ven. 

Via deze werkgroep hebben we geld 
kunnen krijgen en goede contacten weten 
te leggen binnen de gemeente, zoals met 
een medewerker, die alles van bomen weet 
en ons goed adviseert. 
Ook gesprekken met wethouder Erwin 
Boom en stadsdeelmanager Leon van der 
Elsen hebben ons op weg geholpen. 
De gemeente faciliteert met geld en 
materialen, wij ontfermen ons over de 
organisatie, regelen de graafmachine en 
vrijwilligers en planten samen de bomen.

Het vinden van een plek om een boom te 
planten is alleen erg lastig. Er liggen hier 
tal van rioleringen en leidingen, als je de 
kaart daarvan ziet, zou je denken dat we 
in hartje Rotterdam staan! Bovendien wil 
iedereen graag meer bomen, maar 
niemand wil ze dicht bij diens eigen huis of 
kas vanwege de schaduw of de 
vallende bladeren. We hebben dan ook pas 
18 bomen kunnen planten, naast de bomen 
in het voedselbos, maar we gaan gestaag 
door. We hopen dat iemand een heel kavel 
ter beschikking wil stellen voor beplanting. 
Veel kavels dichtbij de snelweg zijn immers 
toch niet geschikt voor bebouwing, dus 
wellicht kunnen we er bomen planten die 
een groene geluidswal vormen en fijnstof 
opvangen!”

“I

“Wij genieten nu van de bomen die 
groot zijn en als we in de toekomst 
willen blijven genieten van de 
schoonheid, schaduw en zuur-
stof die bomen leveren, zullen we 
nu bomen moeten planten.”
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Steyl heeft duidelijk twee gezichten: het 
oude kloosterdorp aan de Maas, en ‘nieuw 
Steyl’, dat grotendeels ten oosten van de 
oude rijksweg ligt. Verbinding is een 
belangrijk thema in het ambitieboek dat 
in Maart 2019 door de Steylenaren is 
vastgesteld. Er is veel positieve energie 
onder de bewoners, die tot uiting komt in 
gezamenlijke initiatieven en acties. 
Levensloopbestendig wonen, 
groenonderhoud, het gezamenlijk in kaart 
brengen van de kwaliteit openbare ruimte, 
en het opzetten van open inloop 
“de Steyler Hoeskamer” zijn hier mooie 
voorbeelden van. Het letterlijk en figuurlijk 
overbruggen van de Roermondsestraat 
wordt inmiddels vanuit een werkgroep 
actief aangepakt. Er liggen nog een flink 
aantal zaken vanuit het ambitieboek die 
nog verder uitgewerkt kunnen worden. 
De samenlevingsagenda is hét middel bij 
uitstek om de initiatieven die vanuit de wijk 
zélf zijn ontstaan, vast te houden en 
concreet te maken. 

Belfeld is een hechte gemeenschap met een 
rijk verleden van zeer diverse bedrijvigheid, 
die ook anno 2021 dit stadsdeel kenmerkt. 
Met het opstellen van Ambitieboeken is in 
2019 de basis gelegd voor een groot aantal 
burgerinitiatieven, die perfect aansluiten bij 
de doelstellingen van de 
samenlevingsagenda. De meer dan 1000 
reacties van Belfeldenaren zijn tekenend 
voor de directe betrokkenheid van de 
inwoners. Veel fysieke zaken in en om het 
dorp zijn inmiddels door diverse 
werkgroepen uitgevoerd, en ook 
sociaal-maatschappelijke thema’s zijn 
voortvarend opgepakt. Natuurlijk zijn met 
name deze thema’s flink geraakt door de 
corona-gerelateerde beperkingen. Het is 
dan ook zaak om in 2021 een vinger aan 
de pols te houden, en zodra het weer kan 
gezamenlijk de schouders er weer onder te 
zetten. Dorpsraad en gemeente vervullen 
hierbij vooral een faciliterende rol. 

Het  oude Tegelen, ook wel “de Noordkern” 
genoemd, is een groot stadsdeel met vele 
gezichten: stedelijk, dorps, grootschalige 
nieuwbouw (Maasveld) en mooie oude 
wijken. Middels de buurtcafés zijn diverse 
thema’s en zaken verzameld die breed 
leven in de Tegelse gemeenschap. 
In samenspraak met de wijkraad zijn veel 
van deze zaken in diverse werkgroepen 
voortvarend opgepakt en uitgevoerd. 
Er is veel samenwerking tussen vrijwilligers 
en professionals, en het TIP (Tegels 
Informatie Punt) vormt een belangrijke spil 
en fysiek trefpunt in deze samenwerking. 
Uitdagingen voor 2021 liggen vooral op 
sociaal-maatschappelijk vlak, waar vele 
initiatieven door de Corona-periode 
vertraging hebben opgelopen in de 
uitvoering. 

Op de Heide, op enige afstand ten oosten 
van Tegelen, is een typische jaren ’70 
uitbreidingswijk met een stedelijke 
uitstraling. Dit karakter komt ook duidelijk 
naar voren in de thema’s die er leven, en 
in het kader van de samenlevingsagenda 
door de bewoners naar voren zijn gebracht. 
Een centrale rol in de uitvoering wordt 
vervuld voor de werkgroep wijkzaken, en 
het huis van de wijk (de Glazenap). Met 
name in de groene en grijze openbare 
ruimte zijn de nodige successen geboekt. 
Op sociaal-maatschappelijk vlak wachten 
momenteel veel initiatieven op uitvoering, 
en wordt inmiddels ook nagedacht over het 
‘ophalen’ van nieuwe thema’s vanuit de wijk 
zelf. 

In de zuidelijke wijken en dorpen heeft 
de samenlevingsagenda stevig vorm 
gekregen, en is de uitvoering op vele 
plaatsen zichtbaar geworden. Het is de 
hoop én verwachting dat in 2021 ook de 
sociaal-maatschappelijke projecten vorm 
gaan krijgen. 
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Tegelen

Henk Kruizenga & Paul van der Pol
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ij toeval stuitten we tijdens een 
wandeling in 2014 op de eeuwenoude, 

maar helaas verwaarloosde kruidentuin bij 
Château Holtmühle in Tegelen. Er was zes 
jaar niets aan gedaan en de tuin lag vol 
puin. We hadden meteen het gevoel dat 
we er iets mee moesten en besloten de tuin 
te redden van de ondergang. Langzaam 
maar zeker lukte het samen met vrijwilligers 
om de tuin in haar schoonheid en sereniteit 
te herstellen. Het is echt een paradijs dat 
mensen van heinde en verre trekt om er te 
wandelen, fotograferen of elkaar te 
ontmoeten. Gek genoeg echter is het bij 
veel mensen die hier geboren en getogen 
zijn, nog helemaal niet zo bekend. 

De afgelopen jaren trekken we de kar voor-
namelijk met z’n tweeën. Er is gelukkig veel 
hulp vanvrijwilligers en van leerlingen die 
hier stagelopen, maar nog altijd ontbreekt 
het aan voldoende vaste krachten. Alle 
hulp is welkom, al komt iemand maar één 
ochtend in de week! Met name de Engelse 
tuin gaan we de komende tijd aanpakken 
en meer romantiek en kleur geven. Verder 
komen op advies van stichting IKL onder 
andere een bijenboom, een honingboom 
en lindebomen om de bloesemtijd te 
verlengen en de biodiversiteit te vergroten.

We hebben in het begin gemeentelijke 
subsidie gekregen, maar het leek er eind 
2019 even op dat er geen financiële steun 
meer zou komen. Gelukkig hebben we bij 
de gemeente duidelijk kunnen maken dat 
er echt vaste, jaarlijkse steun nodig is om 
zo’n groot project te kunnen blijven runnen 
met vrijwilligers. Het hele gebied omvat 
zo’n 11.000 m2 en gemiddeld werken wij 
ieder wekelijks 20 uur in de tuin. In de zomer 
wordt het echter ook geregeld 60 uur, als 
we bijvoorbeeld extra water moeten geven. 
Die tuin staat voor ons gewoon echt op de 
eerste plaats.

 

Eind 2019 zijn we een stichting geworden, 
mede om de verbindingen met andere 
organisaties te versterken. We zijn een 
erkend leerbedrijf en werken onder meer 
samen met het Citaverde College, Incluzio, 
lokale basisscholen, Het Beleg van Venlo, 
Het Velddijk, Het Wildveld, Impuls, WAA en 
het Leger des Heils. Naast het onderhoud 
van de tuin en het opkweken van planten, 
verzorgen we rondleidingen, 
educatieplannen, sociale begeleiding en 
werkondersteuning. In de tuin worden ook 
bijeenkomsten en picknicks gehouden en 
er vindt één keer per jaar een open dag 
plaats. Via onze Facebookpagina Stichting 
Kruidentuin Tegelen communiceren we over 
onze activiteiten en actuele openingstijden, 
dus volg ons gerust of kom eens langs! 

Met name het sociale aspect van de tuin 
wordt nog wel eens onderschat. 
We hebben al zoveel mensen zien 
opbloeien. Jongeren die niet lekker in hun 
vel zaten of stage kwamen lopen, hier 
helemaal hun ding vonden en inmiddels 
een vaste baan hebben gekregen. 
Volwassenen die hier zelfstandig of via een 
sociale voorziening terechtkwamen en nu 
helemaal op hun plek zijn tussen het groen 
en de andere vrijwilligers. De tuin heeft op 
veel mensen een rustgevende uitwerking, 
de energie ervan is echt uniek en we hopen 
dat er nog lang veel mensen van kunnen 
genieten.”

“B “De kruidentuin is voor veel 
mensen een fijne plek, ook voor 
onszelf. Er is niet het gevoel con-
stant iets te moeten. Het gaat om 
het bezig zijn, het sociale 
aspect, de positiviteit, de rust en 
om het herstel en behoud van een 
prachtig stukje oud-Tegelen.”

TEGELEN
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JEUGD OET BELVEND

Belfeld

Daphne

n 2019 ontstond in Belfeld vanuit de 
dorpsraad het idee om grote boeken 

door het dorp te laten gaan, zodat 
inwoners daarin hun ideeën, wensen en 
ambities konden opschrijven voor Belfeld. 
Tijdens een bijeenkomst in het gemeen-
schapshuis kon iedereen deze Belfeld 
Ambitieboeken inzien. Bij zowel jong als 
oud kwam naar voren dat er in het dorp een 
ontmoetingsplaats voor jongeren miste. 
We zijn zelf inmiddels jonge twintigers, 
maar in onze middelbare schooltijd hebben 
we dit zelf ook zo ervaren en nog diezelfde 
avond besloten we ons hiervoor te gaan 
inzetten.

In eerste instantie bestond onze werkgroep 
uit vijf mensen, maar al gauw bleven we 
slechts met z’n tweeën over. Toch gaven we 
niet op en samen met bewoners-
ondersteuner hebben we plannen 
gemaakt, doelen omschreven en onder-
zocht wat ervoor nodig was om onze 
ideeën te realiseren. Ook van de jongeren-
werker van de gemeente Venlo, en 
stadsdeelmanager René Janzen kregen we 
hulp bij het leggen van contacten en bij het 
vinden van financiering. Uiteindelijk 
breidde ons groepje zich via ons 
gezamenlijke netwerk uit tot een mooi 
aantal van acht enthousiaste Belfeldse 
jongeren. 

Vlak voordat de coronatijd aanbrak,konden 
we nog enkele keren bijeenkomen om te 
brainstormen en onze plannen te 
stroomlijnen. Al meteen tijdens de eerste 
samenkomst hebben we zelf een brunch 
klaargemaakt,ideeën uitgewisseld, een 
plan voor een pilotavond met jongeren 
opgesteld, onze naam bedacht en ons 
social-media-account JeugdOetBelvend
aangemaakt. 

De coronamaatregelen hebben helaas wel 
roet in het eten gegooid, want we konden 
niet echt veel plannen uitvoeren. 
Terugkijkend waren we zelfs even bang of 
het zou lukken om actief te blijven en om 
elkaar -online- te blijven spreken. Gelukkig 
is dit wel gebeurd en hebben we ook zeker 
niet stilgezeten. Zo werkten we actief aan 
onze naamsbekendheid in het dorp en 
hebben we met de directeuren van de 
voetbalvereniging en van het K.O.W. 
(KinderOntspanningsWerk, red.) om tafel 
gezeten om te kijken waar we onze 
krachten kunnen bundelen. Recent 
maakten we een pub quizgericht op 
jongeren voor Carnavalsmaandag. 
Aangezien we onszelf tijdens Carnaval 
2020 flink hebben kunnen promoten in het 
dorp, wilden we ook dit jaar weer van ons 
laten horen. Verder willen we, zodra het 
weer kan, gaan praten op school met 
groep-achters, zodat we ze meteen 
enthousiast kunnen maken en ze ons weten 
te vinden. 

“I

“Omdat we zelf het gemis in ons 
dorp hebben ervaren van een 
eigen plek voor jongeren, vinden 
we het belangrijk om er nu voor 
te gaan staan. Je kunt het voorbij 
laten gaan, maar dan ervaren 
jongeren in Belfeld over tien jaar 
dit gemis nog steeds.”
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In de toekomst hopen we een 
ontmoetingsplaats voor jongeren tussen 
de 12 en 20 jaar te creëren, waar ze elkaar 
kunnen treffen en waar toffe activiteiten 
kunnen worden georganiseerd. 
Mogelijkheden voor locaties zijn er 
genoeg. Het is nu zo dat veel jongeren het 
dorp verlaten zodra ze naar de middelbare 
school gaan. Ze trekken dan richting Reuver 
of Venlo, omdat daar veel meer te doen is. 
Dat is steeds een flink eind met de fiets of 
het openbaar vervoer! Het zou mooi zijn 
als jongeren ook gewoon in Belfeld zelf een 
gezellige avond kunnen hebben, zonder 
dan letterlijk op straat te moeten hangen. 

Graag pakken we dit gemis aan en laten we 
onze stem horen, in de hoop iets te kunnen 
betekenen voor jongeren in Belfeld. We 
kunnen wel steeds zeggen dat er niks te 
doen is in het dorp, maar we kunnen ook 
actie ondernemen. Jongeren 
denken al gauw dat er toch niet naar ze 
wordt geluisterd en er geen middelen zijn 
voor het realiseren van hun ideeën en 
wensen.  Niets is echter minder waar, dat 
hebben we nu zelf ervaren. We hopen in 
ieder geval dat ook steeds meer andere 
jongeren hun stem laten horen en zich niet 
laten tegenhouden door dit soort zorgen, 
want er is echt meer mogelijk dan je in 
eerste instantie denkt!”

Laurie & Lonneke

Belfeld



43 44| SLA Magazine 2021 SLA Magazine 2021 | 

WEST

Klingerberg

De Vossener

Molenbossen

Smeliënkamp

Blerick-Centrum

Annakamp

Hout-Blerick

Boekend



45 46| SLA Magazine 2021 SLA Magazine 2021 | 

INTRODUCTIE

Ten westen van de Maas bevinden zich 
het stadsdeel Blerick, en de dorpskernen 
Hout-Blerick en Boekend. Stadsdeel Blerick 
herbergt een grote diversiteit aan wijken, 
die qua karakter en structuur ook erg van 
elkaar verschillen. Op plaatsen waar reeds 
wijkraden en bewonersgroepen opereren, is 
bij het implementeren van de 
samenlevingsagenda uitdrukkelijk de 
samenwerking gezocht. Bestaande 
initiatieven zijn in kaart gebracht, en de 
buurtcafé’s zijn ingezet om aanvullende 
informatie en thema’s uit de wijken zelf te 
verzamelen. 

Dit heeft er op een aantal plaatsen voor 
gezorgd dat bestaande initiatieven rondom 
de openbare ruimte zijn uitgebreid met 
projecten die meer op samenleven, sociale 
cohesie en maatschappelijke 
verbinding zijn gericht. Het gaat daarbij 
aan de ene kant dus om hele tastbare 
zaken als groenvoorziening, inrichting van 
de directe fysieke omgeving en veiligheid, 
maar in bredere zin ook om huisvesting, 
activiteiten voor jeugd én ouderen, en het 
organiseren van ontmoeting tussen buurt-
bewoners. De samenlevingsagenda sluit 
in Blerick voor een groot deel aan bij reeds 
bestaande initiatieven en structuren, met 
een belangrijke overkoepelende rol voor 
de gemeente. Op plaatsen waar minder 
sprake is van sociale cohesie en bestaande 
wijkgerichte organisaties, neemt de 
gemeente uitdrukkelijker de regierol op 
zich, en ligt vooralsnog minder nadruk op 
participatie vanuit de bewoners zelf. De 
buurtcafé’s zijn hier vooral benut om 
informatie te verzamelen.

In de Blerickse wijk Vastenavond kamp is 
een geheel eigen traject opgestart 
rondom de samenlevingsagenda. 
Hier heeft de gemeente zelf wat meer de 
regierol op zich genomen, en werkt vanuit 
een projectmatige aanpak aan het 
verbeteren van de leefsituatie voor alle 

inwoners van deze wijk. Hierbij is onder 
andere een pilot-project uitgevoerd rondom 
de invoering van een buurtbudget voor 
lokale initiatieven.

Hout-Blerick is een dorp met een sterke 
gemeenschap. Bij het inventariseren van 
projecten voor de samenlevingsagenda 
heeft de dorpsraad dan ook een actieve rol 
gespeeld. Naast vele, vooral kleine, 
projecten rondom openbare ruimte en 
groen, leven hier ook thema’s als levesloop-
bestendig wonen, en het behoud van 
dorpsvoorzieningen zoals het 
gemeenschapshuis. Gemeente en dorps-
raad voeren samen de regie over een 
aantal werk- en projectgroepen die 
uitvoering geven aan zeer diverse thema’s. 
In 2020 zijn deze initiatieven samen-
gevoegd in een dorspontwikkelingsplan, 
met een visie op de toekomst van 
Hout-Blerick.

Boekend is een dorpskern ten westen van 
Blerick, die zich kenmerkt door een landelijk 
karakter en een sterke interne 
cohesie. Boekender Belang is een zeer 
actieve dorpsraad die veel initiatieven 
onder haar hoede heeft, en een sterke 
coördinerende rol binnen de gemeenschap 
vervuld. Bewoners zijn zeer initiatiefrijk en 
zelfstandig. De samenlevingsagenda sluit 
in de Boekend dan ook vooral aan bij de 
bestaande structuren. In de buurtcafé’s 
kwamen een aantal aanvullende thema’s 
rondom voorzieningenniveau, 
sportaccomodaties en openbare ruimte 
aan de orde. Deze zijn grotendeels onder 
regie van de gemeente opgepakt.
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Annakamp

Anita Roulaux
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inds 2019 runnen wij hier met een 
aantal vrijwilligers Stichting Samen 

Sterk Annakamp, met als doel het 
organiseren van jeugdactiviteiten en 
feesten. Toen het na de zomer van 2020 
duidelijk werd dat Sinterklaas waarschijnlijk 
niet door kon gaan vanwege corona, 
gingen we op zoek naar een alternatief. 
Al snel kwamen we op het idee van een 
Halloweentocht door de buurt. 
Het leek ons een goede optie, die 
bovendien binnen de geldende corona-
maatregelen uitvoerbaar was. 
Het zou immers buiten plaatsvinden en 
niet als een evenement worden gezien, zo 
hoopten we. In eerste instantie zag het er 
goed uit, maar toen de maatregelen vlak 
voor Halloween nog werden aangescherpt, 
werd het nog even spannend. We hebben 
echt veel moeite moeten doen om het voor 
elkaar te krijgen. Aangezien er al zoveel 
teleurstelling was bij kinderen door zaken 
die niet door konden gaan, wilden we er 
alles aan doen om dit wel te laten slagen. 
We besloten een route uit te stippelen, 
deelnemers in groepjes op te splitsen onder 
begeleiding van maximaal vier 
volwassenen, met aanmeldformulieren te 
werken en een tijdschema te maken, zodat 
er genoeg tijd tussen alle groepen zat. 
Door het zo strak te organiseren, kregen 
we gelukkig alsnog groen licht van 
de gemeente.

Het was een fantastische avond. Nagenoeg 
iedereen hield zich netjes aan de afspraken 
en zowel de kinderen als de huisadressen 
waar de kinderen langskwamen waren 
super enthousiast. Buurtbewoners hadden 
echt uitgepakt met een hele horroract aan 
huis, een diashow op de muur en een tuin 
die prachtig was versierd als kerkhof. 
Iedereen was gewoon heel blij dat het door 
kon gaan. Uiteindelijk deden er in totaal 
zelfs 148 kinderen mee. 

Om het laagdrempelig te houden, 
verzorgden weals stichting het snoepgoed 
bij de huisadressen, zodat iedereen kon 
meedoen. Vlak voor sluitingstijd ben ik nog 
naar de winkel moeten rennen om snoep bij 
te halen, om ook de laatste adressen nog 
van voldoende snoep te voorzien. 
Het was al bij al echt voor herhaling 
vatbaar. Volgend jaar gaan we nog groter 
uitpakken!

Toen we net bestonden, wilden we graag 
een infoavond houden voor buurtgenoten, 
om te laten weten wie wij zijn en wat we 
kunnen betekenen voor de wijk. 
Onze stadsdeelmanager Richard Bosman 
leek het slim om deze avond te 
combineren met het buurtcafé, dat eigenlijk 
in een andere wijk zou worden gehouden. 
Dat was een goede zet, want de avond was 
echt een succes. We moesten zelfs mensen 
naar huis sturen, zoveel waren 
erop afgekomen! Dankzij deze avond 
hebben we echt veel buurtbewoners 
kunnen bereiken. We zitten als stichting in 
de leegstaande crèche van de voormalige 
basisschool ‘t Palet. Het pand is momenteel 
in bezit van de gemeente en we zijn erg blij 
dat we de crèche voorlopig mogen 
gebruiken. De ruimte is ideaal voor allerlei 
jeugdactiviteiten, zoals een pietenmiddag, 
sport- en leesactiviteiten en workshops. 
We hebben nog van alles op de planning 
staan, mits het door mag gaan natuurlijk, 
zoals een heus zomercarnaval tijdens 
Kinder Vakantie Werk in Blerick en sport- en 
wandelactiviteiten voor senioren.”

“S

“Soms loop ik mezelf voorbij met 
mijn vrijwilligerswerk, maar ik haal 
er zoveel plezier en voldoening 
uit! De lach van één kind tijdens 
Halloween is voor mij al genoeg. 
Zolang ik dat heb, ga ik door.”

HALLOWEEN
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et begon allemaal in 2018, toen ik 
samen met mijn man een door de 

gemeente georganiseerd buurtcafé 
bezocht. Er waren slechts 6 mensen uit onze 
hele buurt komen opdagen; de tweede 
keer dat we erheen gingen, waren er nog 
maar 4 buurtbewoners aanwezig. Toen we 
terug naar huis liepen bespraken we deze 
magere opkomst. Waarom was er zo weinig 
animo? Aangezien we hier samen met veel 
plezier wonen en graag de verbondenheid 
in de buurt zouden zien groeien, besloten 
we er zelf de schouders onder te zetten. 

Er was in deze buurt ooit een grote 
buurtvereniging, maar die is al jaren 
geleden opgeheven. Iedereen is 
tegenwoordig ook zo druk met z’n eigen 
huishouden dat we amper nog weten wie er 
naast wie woont. Ik wilde daar 
verandering in brengen en besloot een 
ronde langs alle deuren te maken en overal 
aan te bellen. Via het persoonlijk contact 
met buurtgenoten was het veel 
gemakkelijker om te bespreken hoe we de 
buurt kunnen verlevendigen en veel mensen 
waren ook echt enthousiast.

Via contact met de stadsdeelmanager is 
het gelukt om een nieuwe buurtbijeenkomst 
te organiseren in het Multifunctioneel 
Centrum hier in de Vossener. 
De opkomst was dit keer gelukkig wel groot. 
We bespraken wat we graag zouden 
willen in onze buurt en wie hierin iets wilde 
betekenen. Al snel ontstond een lijst met 
knelpunten. Zo wilden jongeren er graag 
een tweede goal bij, bleek er een paaltje bij 
de ingang van het veldje rot te zijn en was 
de wal van het hondenpad helemaal 
overwoekerd. Ik heb de lijst naar de 
stadsdeelmanager gemaild en veel zaken 
pakte de gemeente verrassend snel op. 
Al de volgende dag stond er iemand het 
rotte paaltje te vervangen en ook de 
tweede goal staat er inmiddels al! Er stond 
ook een dode boom op het veldje en ik 

vond het zo zonde dat die moest worden 
weggehaald, dat het me mooi leek om er 
een kunstwerk van te laten maken. Het idee 
sloeg aan bij de gemeente en bij de rest van 
de buurt en inmiddels heeft 
kunstenaar Roel van Wylick er een 
prachtige uil uit gezaagd die met wijsheid 
over onze wijk uitkijkt.  

Uit deze bijeenkomst is ook een 
WhatsAppgroep voortgekomen waarin 
we met elkaar in contact staan over de 
buurt. Zo werd er al hulp aangeboden voor 
mensen die door de coronamaatregelen 
of de sneeuwval niet zelf boodschappen 
konden doen en we houden samen een 
oogje in het zeil in de buurt. Door allemaal 
onze oren en ogen open te houden, zien we 
meer en kunnen we elkaar ondersteunen. 
Het is bovendien gewoon fijn om een goed 
contact te hebben met elkaar. De kinderen 
vinden het heerlijk om mee te helpen wan-
neer we met een paar man de afgevallen 
takken op het veldje opruimen en in de 
zomer zitten we soms gezellig samen onder 
de bomen op het veldje. 
De buurt leeft gewoon weer veel meer.”

“H

“Het belangrijkste is de verbinding 
die is ontstaan onder buurt-
genoten. We weten weer wie waar 
woont en kunnen elkaar vinden als 
we hulp nodig hebben. Er is weer 
een hart in de buurt.”

BUURTVELDJE
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et Tuindorppark hier in de wijk heeft 
al vele gezichten gehad. Zo was er 

vroeger een fietscrossbaan waar jongeren 
hun hart konden ophalen, met een 
rioleringspijp waar je doorheen kon 
fietsen. De ziekenboeg was bij ons in huis, 
dan kregen ze hier wat lekkers en dan was 
het weer goed. 

De laatste jaren is er niet veel gebeurd in 
het park. De speeltoestellen zijn versleten 
en het ontbreekt in het park aan 
verlichting, waardoor je er ’s avonds niet 
met een veilig gevoel meer kunt wandelen. 
Samen met mijn buurman en buurvrouw 
vond ik dat hier iets aan moest gebeuren, 
dus we hebben contact gezocht met de 
gemeente. Mijn buurman werkt zelf bij de 
gemeente, dus we wisten al snel bij wie we 
moesten zijn. 

Algauw kwam een gemeenteraadslid 
samen met twee ambtenaren langs voor 
een aantal gesprekken. We hebben aange-
geven dat we graag goede verlichting 
wilden in het park, zodat mensen er ’s 
avonds weer veilig doorheen kunnen lopen. 
Ook gaven meerdere buurtbewoners bij 
ons aan het park kindvriendelijker te willen 
maken door speeltoestellen op te laten 
knappen en extra toestellen te laten 
plaatsen. Andere zaken die aan bod 
kwamen tijdens het gesprek waren het 
achterstallig groenonderhoud, de overlast 
van hondenpoep en het veiliger maken van 
de trappen in het park.

Het traject loopt nog volop, maar ik ben al 
heel blij met de snelle aanpak van de 
gemeente tot nu toe. In een mum van tijd is 
het hout van een speeltoestel vervangen en 
zijn er vier lantarenpalen geplaatst, die 
volledig werken op zonne-energie. Het park 
is nu ’s avonds echt mooi verlicht. Binnen-
kort gaan ze de zandbak vervangen en 
worden bloembakken geplaatst. 
Het is super dat de gemeente dit zo snel op-
pakt. Het park wordt hierdoor echt veiliger 
en aantrekkelijker en het brengt 
buurtbewoners bij elkaar. Dat is toch waar 
het om gaat!

Ik woon hier inmiddels alweer 43 jaar 
met veel plezier en ik ben altijd melkboer 
geweest, de wagen stond hier achterom 
op de oprit. Ik kende veel mensen omdat 
ik altijd bij iedereen aan de deur kwam. 
Ik was eigenlijk een soort sociaalwerker. 
Mensen deelden hun verhalen met me en 
we waren vertrouwd met elkaar. Ook deed 
ik wel eens een boodschap of ik pinde geld 
voor oudere mensen die dit niet meer zelf 
konden. Nog altijd houd ik van het contact 
met andere mensen en van leven in de 
brouwerij. Zo ben ik penningmeester bij de 
Boostenhof in de Boekend en ben ik al vele 
jaren lid van de motorcrossvereniging en 
de Blerickse Sjengenclub. Hier in huis heb 
ik zelf een thuiscafé gemaakt waar we het 
altijd gezellig kunnen maken. Dit jaar kon 
de Vastelaovend dan misschien niet door-
gaan, wij maakten er hier evengoed een 
klein feestje van!”

“H

“Als niemand het initiatief neemt, 
gebeurt er niks. Nu zijn we heel 
erg geholpen met de opgeknapte 
speeltoestellen en de lampen. 
Er komen zelfs buurtgenoten van 
de overkant van het park vragen 
hoe we aan die lantarenpalen 
zijn gekomen!”

VERLICHTING
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a in Kerkrade, Rotterdam en Blerick te 
hebben gewoond, zocht ik samen met 

mijn vrouw, zoon en dochter in 2011 weer 
de rust van een dorp. Ik was in Hout-Blerick 
al actief in het verenigingsleven en het dorp 
sprak ons aan. Toen we hoorden van het 
nieuwbouwproject Plan Helmusweg waren 
we -letterlijk en figuurlijk- al snel verkocht. 

Toen deze huizen werden opgeleverd, zo’n 
tien jaar geleden, kwam net de klad in de 
bouw. Het leidde tot wat moeilijkheden, 
onder meer over de vormgeving van het 
centraal gelegen speelveld. Ik was als 
bemiddelaar betrokken bij gesprekken 
tussen bouwbedrijf, gemeente en buurt-
bewoners. Vanaf die tijd ben ik een soort 
aanspreekpunt in de buurt. 
Bewoners weten me goed te vinden en 
we onderhouden contact met elkaar per 
e-mail.

Sinds 2020 ben ik ook lid van de dorpsraad. 
Daar hoorde ik dat er bij de gemeente geld 
beschikbaar is voor buurtinitiatieven en ik 
besloot er wat mee te gaan doen. Via een 
rondvraag door de buurt inventariseerde ik 
welke wensen er waren. Vervolgens nam ik 
contact op met onze 
stadsdeelmanager, Richard Bosman en al 
snel zaten we samen om tafel met onze 
rayonleider, die de uitvoering van onze 
plannen voor zijn rekening heeft genomen. 
Een schommel voor de kinderen was een 
unanieme wens, net als een bank bij de 
zandbak. Veel ouders en grootouders 
moesten namelijk altijd op de grond zitten, 
als ze hun kroost daar in de gaten wilden 
houden. 

De gemeente kwam snel in actie en vroeg 
offertes op voor de schommel. Bovendien 
bleken er genoeg banken beschikbaar te 
zijn, waardoor er zelfs twee zijn neergezet. 
Verder zijn de prullenbak verplaatst, de heg 
bijgeplant, kapotte boomstronken 
uitgegraven en Victor Veilig Verkeers-
maatjes geplaatst. Binnenkort worden 
bovendien bij één bank bomen geplaatst 
voor wat schaduw. Er komen veel mooie 
reacties uit de buurt, door de banken is nu 
echt een mooie ontmoetingsplaats 
ontstaan. Ik vond het fijn om hierin samen 
te werken met de stadsdeelmanager. 
Er werd snel geschakeld en als ik per e-mail 
een vraag stelde, had ik meestal binnen een 
dag antwoord.

Ik vind het jammer dat er minder animo 
is voor vrijwilligerswerk. Het lijkt wel een 
maatschappelijk fenomeen. Je gaat tegen-
woordig achter je scherm zitten en haalt de 
wereld naar binnen. Vroeger moest je echt 
naar buiten om de wereld te zien. Mensen 
haalden hun vertier uit het verenigingsleven 
en daarbij was vrijwilligerswerk heel 
normaal. Zo heeft mijn vader bij ik-weet-
niet-hoeveel verbouwingen van de voetbal-
club meegeholpen. 

Net als mijn vader heb ik het ook altijd 
graag gedaan, vrijwilligerswerk. Niet alleen 
voor de buurt ben ik actief, maar ook bij de 
duikvereniging, de fietsvereniging en de 
carnavalsvereniging van mijn werk. Het zit 
wel in mijn aard om een voortrekkersrol te 
vervullen, maar ik begrijp ook dat dat niet 
bij iedereen past. Gelukkig lukt het me altijd 
om genoeg mensen te vinden die de kar 
graag mee helpen trekken. Ik hoef maar 
even een e-mail te sturen of rond te vragen; 
er doen altijd mensen mee.”

“N

“Ik vind het van belang dat we in 
een fijne buurt wonen en dat het er 
netjes uitziet. Wanneer je eenmaal 
weet bij wie je moet zijn binnen de 
gemeente, pak je ook sneller iets 
op.”

HELMUSWEG




